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Päätösesitys Merkitään tiedoksi lähidemokratiatoimikunnan edustajan puheenvuoro.  

Päätös Lähidemokratiatoimikunnan edustaja kertoi seuraavat terveiset 
lähidemokratiatoimikunnan kokouksesta. 
 
Lähidemokratiatoimikunnassa on keskusteltu paljon kylien kehittämisestä, 
kylien vetovoimasta ja kylien pitovoimasta.  
Koulut ovat olennainen osa kylien veto- ja pitovoimaa. Usein koko kylän 
olemassaolo ja kiinnostavuus asuinpaikkana perustuu koulun 
olemassaoloon. 
Lähidemokratiatoimikunta vetoaa kaupungin päättäjiin nykyisen 
kouluverkon säilymiseksi. Kouluverkon tiivistäminen ja koulujen 
lakkauttaminen ei saa perustua syntyvyyteen perustuvaan 
oppilasmäärään, vaan kunakin vuonna olevaan todelliseen 
oppilasmäärään.  Kylillä on paljon vanhenevaa väkeä, jotka voivat myydä 
talonsa ja niihin muuttaa lapsiperheitä, joten oppilasmäärät voivat kasvaa 
suurestikin verrattuna syntyvyystilastoihin.  
Kaupungin tulisikin  määritellä oppilasmäärä, jonka jälkeen koulu  voi 
lakata. Näin kyläläisten ei tarvitse vuosikausia roikkua "löysässä hirressä", 
vaan voidaan itsekin vaikuttaa aktiivisesti oppilasmäärän kehitykseen ja 
koulun säilymiseen. 
 
Lähidemokratiatoimikunta on järjestänyt asukasiltoja Vihannissa, Saloisissa 
ja Pattijoella. Kantakaupungin asukasilta on 8.11.2022 Fregattisalissa, 
jonne tilaisuuteen toivotaan mukaan myös luottamushenkilöitä ja 
viranhaltijoita.  
 
Osallistuvan budjetoinnin varoilla ollaan hankkimassa Pikkulahden rantaan 
ulkokuntosalia, jonne laitteet on nyt pitkällisen, yli neljä kuukautta 
kestäneen kilpailutuksen jälkeen saatu hankittua  ja niiden asennus 
pyritään saamaan tehtyä ennen maiden jäätymistä.


